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Auvinen Riikka

Lähettäjä: Kaisa Mäkinen <kaisa.t.makinen@gmail.com>
Lähetetty: perjantai 29. heinäkuuta 2022 10:34
Vastaanottaja: kirjaamo@tuusula.fi; kirjaamo@kerava.fi; Kirjaamo Järvenpää
Aihe: Päätös tietopyyntöihin vastaamisesta tai vastaamatta jättämisestä

Hei,

jätin Tuusulan, Keravan ja Järvenpään kunnille sähköpostitse tietopyynnöt 2. ja 3. kesäkuuta, joissa pyysin Keravan
kaupunginjohtaja Kirsi Ronnulta, Järvenpään kaupunginjohtaja Olli Naukkariselta sekä Tuusulan pormestari Kalle
Ikkelältä heidän viimeisimpiä viranhoitoon liittyviä sähköposti-, teksti- ja Whatsapp-viestejä.

Tietopyyntöihin ei vastattu. Pyyntöjä pidettiin mm. liian yksilöimättöminä. Pyysin apua yksilöintiin, mutta kuntien
asianhallintajärjestelmät osoittautuivat kompastuskiveksi tietopyyntöihin vastaamisessa.

Hallinto-oikeuden emeritusprofessori Olli Mäenpää ja julkisuuslain asiantuntija Heikki Kuutti olivat sitä mieltä, että
pyytämäni tiedot olisi pitänyt toimittaa alkuperäisten tietopyyntöjeni perusteella. He myös pitivät alkuperäisiä
tietopyyntöjäni tarpeeksi yksilöityinä.

"[Toimituksen tietopyynnöt] olivat kyllä tarpeeksi yksilöityjä, siitä ei ole mitään epäselvyyttä", Mäenpää kommentoi
artikkelissa.

"Vaikuttaa kyllä todella oudolta, jos toimituksen pyytämiä tietoja ei pystytä alkuperäisen tietopyynnön perusteella
toimittamaan", Kuutti kommentoi artikkelissa.

Julkisuuslain asiantuntijoiden mukaan Tuusulan, Keravan ja Järvenpään kuntien olisi pitänyt pystyä toimittamaan
pyytämäni tiedot alkuperäisen tietopyynnön perusteella. Tietopyyntöni olivat lakiasiantuntijoiden mukaan tarpeeksi
yksilöityjä.

Vaikka pyysin apua yksilöintiin, kuntien asianhallintajärjestelmät eivät mahdollistaneet pyytämieni tietojen etsimistä
ja toimittamista.

"Laissa edellytetään, että viranomaisen on löydettävä hallussaan olevat tiedot ja pystyttävä tarvittaessa
luovuttamaan ne. Asianhallintajärjestelmän tekniset rajoitteet eivät ole hyväksyttävä selitys. Oikeusasiamiehelle on
tullut tästä monia kanteluita. Oikeusasiamies on todennut, että viranomaisen järjestelmät pitää olla siinä kunnossa,
että tiedot voi luovuttaa", tutkija Heikki Kuutti kommentoi.

Pyytäisin saada Tuusulan, Keravan ja Järvenpään kunnilta kyseessä oleviin tietopyyntöihin vastaamisesta tai
vastamaatta jättämisestä viralliset päätökset, joista on mahdollista valittaa hallinto-oikeuteen.

Ystävällisin terveisin,
Tuukka Kainulainen
toimittaja
Sanomalehti Keski-Uusimaa
+358 40 568 9603


